
KANCELARIA SEJMU
Biuro Komisji Sejmowych

¢  Komisji Finansów Publicznych 
(nr 530)

 z dnia 16 września 2015 r.

VII kadencja

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA





a.p.                3

Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Finansów Publicznych (nr 530)
16 września 2015 r.
Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem poseł Krystyny 
Skowrońskiej (PO), przewodniczącej Komisji, dokonała:

– wyboru posła upoważnionego do przedstawienia na posiedzeniu ple-
narnym Sejmu Sprawozdania podkomisji nadzwyczajnej do spraw realiza-
cji ustaw o spółdzielczych kasach oszczędnościowo-kredytowych rozpa-
trzonego i przyjętego przez Komisję Finansów Publicznych w dniu 23 lipca 
2015 r.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ksenia Angierman-Kozielska, Anna 
Woźniak i Monika Żołnierowicz-Kasprzyk – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; 
Wojciech Białończyk i Łukasz Kasiak – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodnicząca poseł Krystyna Skowrońska (PO):

Dzień dobry państwu. Poproszę państwa posłów o zajmowanie miejsc. Otwieram posie-
dzenie Komisji Finansów Publicznych. Stwierdzam kworum.
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór posła upoważnionego do przed-

stawienia na posiedzeniu plenarnym Sejmu Sprawozdania podkomisji nadzwyczajnej 
do spraw realizacji ustaw o spółdzielczych kasach oszczędnościowo-kredytowych, roz-
patrzonego i przyjętego przez Komisję Finansów Publicznych w dniu 23 lipca 2015 r.
Państwa  posłów  poprosiłabym  o zakończenie  rozmów.  Mam  nadzieję,  że będzie 

to krótkie posiedzenie.
Czy są uwagi państwa posłów do porządku dziennego? Nie słyszę. Wobec niezgłosze-

nia wniosków do porządku dziennego stwierdzam jego przyjęcie. Przystępujemy do reali-
zacji porządku dziennego.
Komisja w dniu 19 marca br. powołała podkomisję nadzwyczajną do spraw realizacji 

ustaw o spółdzielczych kasach oszczędnościowo-kredytowych. Komisja na posiedzeniu 
w dniu 23 lipca br. rozpatrzyła, przyjęła i przekazała pani marszałek sprawozdanie pod-
komisji nadzwyczajnej z prośbą o rozważenie możliwości wniesienia sprawozdania pod 
obrady Sejmu. Dokumentowi temu został nadany numer druku 3923.
W przypadku wprowadzenia do porządku dziennego posiedzenia plenarnego Sejmu 

Komisja musi wybrać posła upoważnionego do zaprezentowania sprawozdania podko-
misji. Proszę zatem o zgłaszanie kandydatur na posła sprawozdawcę. W imieniu Klubu 
Parlamentarnego Platforma Obywatelska chciałam zgłosić pana posła Marcina Święcic-
kiego, aby był sprawozdawcą i przedłożył na posiedzeniu plenarnym sprawozdanie. Czy 
są inne propozycje? Pani poseł Barbara Bubula.

Poseł Barbara Bubula (PiS):
Tak. Chciałam zgłosić pana posła Jerzego Szmita.

Przewodnicząca poseł Krystyna Skowrońska (PO):
Dobrze. Czy pan poseł Święcicki wyraża zgodę?

Poseł Marcin Święcicki (PO):
Wyrażam zgodę.

Przewodnicząca poseł Krystyna Skowrońska (PO):
Czy pan poseł Szmit wyraża zgodę?
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Poseł Jerzy Szmit (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.

Przewodnicząca poseł Krystyna Skowrońska (PO):
Dobrze. Zatem głosujemy.
Kto  z pań  i panów  posłów  jest  za tym,  aby wybrać  na posła  sprawozdawcę  pana 

posła Marcina Święcickiego, przewodniczącego podkomisji? Kto jest przeciwny? Kto się 
wstrzymał od głosu? Dziękuję. Poproszę o wynik.

Sekretarz Komisji Anna Wójcik:
Za 16 głosów, 6 przeciw, 1 wstrzymujący się.

Przewodnicząca poseł Krystyna Skowrońska (PO):
A zatem wybraliśmy posła sprawozdawcę. Pan poseł Szmit, proszę bardzo.

Poseł Jerzy Szmit (PiS):
Pani przewodnicząca, Wysoka Komisjo, chciałem przypomnieć, że w czasie obrad Komi-
sji, podczas których było przedstawiane sprawozdanie, zostały przedstawione dwa spra-
wozdania. Jedno przedstawione zostało przez pana posła Marcina Święcickiego, drugie 
ja przedstawiałem.
W związku z tym wnioskuję o to, żeby oba sprawozdania mogły znaleźć się w czasie 

obrad Sejmu, bo to są dokumenty absolutnie równorzędne. One przedstawiają dwa sta-
nowiska w tej sprawie. Nie może być tak, że zostanie przedstawione tylko jedno stano-
wisko a drugie zostanie pominięte. W związku z tym wnioskuję o to, aby na posiedzeniu 
Sejmu były przedstawione oba sprawozdania.

Przewodnicząca poseł Krystyna Skowrońska (PO):
Pierwsza prośba o interpretację do Biura Legislacyjnego, w związku z takim rozstrzy-
gnięciem w sprawie  wyboru  posła  sprawozdawcy,  czy  należałoby  głosować  również 
kandydaturę pana posła Jerzego Szmita, bo rozstrzygnęliśmy, że liczbą głosów został 
wybrany pan poseł Marcin Święcicki.
A zatem, kończąc wybór sprawozdawcy, chcę poinformować, że w związku z liczbą 

głosów oddanych na pana posła Święcickiego i wybraniem go na sprawozdawcę Komi-
sji, bezprzedmiotowe staje się głosowanie nad kandydaturą pana posła Jerzego Szmita 
na sprawozdawcę tych materiałów, które wypracowała podkomisja. To pierwsza sprawa.
A teraz wniosek pana posła Szmita, który został złożony, mówiący o dwóch sprawoz-

daniach. Chciałabym poinformować, że pana posła sprawozdanie było poprawką i było 
ono przegłosowane jako poprawka. Nie weszło do sprawozdania Komisji, która przyj-
mowała te sprawozdania, bo ono było zgłoszone na posiedzeniu Komisji jako poprawka 
do przyjętej ostatecznie wersji sprawozdania z prac podkomisji i w tym zakresie nie sta-
nowi,  jak pan poseł doskonale wie... Zgodnie z regulaminem Sejmu, nie ma drugiego 
sprawozdania. Komisja zadecydowała w głosowaniu o przyjęciu jednego sprawozdania. 
Poprawka, którą pan poseł zaproponował, nie została przyjęta.
Biuro Legislacyjne poprosiłabym o ustosunkowanie się do mojej wypowiedzi, która 

była wykładnią prac Komisji w przedmiocie przyjęcia sprawozdania podkomisji. Biuro 
Legislacyjne, bardzo proszę.

Legislator Wojciech Białończyk:
Pani przewodnicząca, szanowni państwo, z tego... Pani przewodnicząca powiedziała i tak 
jest, że – powiem w ten sposób – na posiedzeniu plenarnym Sejmu zostanie przedsta-
wiony, jeżeli Sejm podejmie taką decyzję, materiał zawarty w druku nr 3923, zawiera-
jący sprawozdanie podkomisji nadzwyczajnej do spraw realizacji ustaw o spółdzielczych 
kasach oszczędnościowo-kredytowych, rozpatrzony i przyjęty przez Komisję na posie-
dzeniu w dniu 23 lipca.
Czyli Komisja 23 lipca br. rozpatrywała sprawozdanie podkomisji powołanej w tym 

celu. Rozpatrzyła i przyjęła do wiadomości to sprawozdanie. I to jest jedyne sprawoz-
danie, tzn. to jest sprawozdanie podkomisji. Stąd też na posiedzeniu Sejmu będzie pre-
zentowany – w formie sprawozdania czy tego materiału przedstawionego przez Komisję 
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– materiał zawarty w druku nr 3923. Nie ma w tym momencie konkurencyjnego spra-
wozdania podkomisji. Dziękuję bardzo.

Przewodnicząca poseł Krystyna Skowrońska (PO):
A zatem, jeżeli pan poseł uważa, że trzeba będzie zaprezentować takie sprawozdanie, 
to w wystąpieniu klubowym taką opinię państwo zawrą. Pan poseł Szmit.

Poseł Jerzy Szmit (PiS):
Pani przewodnicząca, Wysoka Komisjo, przypomnę, że to drugie sprawozdanie było zgła-
szane jako wniosek mniejszości. To jest powód, dla którego powinno być zreferowane 
na posiedzeniu Sejmu.

Przewodnicząca poseł Krystyna Skowrońska (PO):
Panie pośle, to nie są wnioski mniejszości, bo w procedurze przyjmowania sprawozda-
nia, które ma zupełnie inny charakter niż rozpatrywanie projektów ustaw, opieramy się 
w tej chwili... Przyjęliśmy jedno sprawozdanie. Uwagi pana posła czy państwa posłów 
w tym zakresie mogą być zawarte w wystąpieniu klubowym, bo w takiej pewnie proce-
durze będziemy pracować. A zatem wybraliśmy posła sprawozdawcę. Pani poseł Barbara 
Bubula, proszę bardzo.

Poseł Barbara Bubula (PiS):
Pani przewodnicząca, poprosiłabym jednak, żeby ze strony prawników były przedsta-
wione  odpowiednie  artykuły  regulaminu  sejmowego  na tę okoliczność,  że poprawka 
do sprawozdania, która zgłoszona została jako wniosek mniejszości, nie może być potrak-
towana tak jak wniosek mniejszości do projektu ustawy.

Przewodnicząca poseł Krystyna Skowrońska (PO):
Pani poseł, chciałabym powiedzieć tak, że formułę wniosku mniejszości mamy do proce-
dowania ustaw, projektów ustaw. Sprawozdania nie przyjmuje się z wnioskami mniejszo-
ści. Myśmy rozstrzygnęli. Do przyjmowania sprawozdań nie ma wniosków mniejszości.
W praktyce  parlamentarnej  nie  było  nigdy  takiej  sytuacji,  że do sprawozdań  się 

dawało wnioski mniejszości. Można dać będzie w informacji państwa pełną opinię, którą 
państwo przygotują do tego sprawozdania. A nie ma żadnej innej, bo mamy regulamin 
do procedowania ustaw. Zatem w takiej formule – przyjęcia sprawozdania – się go przed-
stawia. To nie jest projekt ustawy.
Stwierdzam zatem, że pan poseł Marcin Święcicki został wybrany na sprawozdawcę 

do zaprezentowania sprawozdania podkomisji zawartego w druku nr 3923 na posiedze-
niu plenarnym Sejmu.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia Komisji. Zamykam posiedzenie 

Komisji. Informuję, że protokół z posiedzenia z załączonym pełnym zapisem jego prze-
biegu będzie wyłożony do wglądu w sekretariacie Komisji w Kancelarii Sejmu. Dziękuję 
bardzo państwu posłom.


